
 Obec Dlouhé, Dlouhé 10, 592 55 p. Bobrová, IČO 00599361

Č. j. 07/23

Zápis z     9. zasedání zastupitelstva obce Dlouhé ve volebním období 2022 - 2024   

konaného dne 14. 12. 2023, od 18:00 hod, v     zasedací místnosti obce  

Přítomní členové ZO (8 z 9):
Hlavatá Jaroslava, Ing. Hlavatý Josef, Hubl Jiří, Musilová Ludmila, Petera Roman, Ing. Stupka Jaroslav, 
Tulis Josef, Tulisová Pavlína
Omluven: Krejsek Jan        
Hosté: ---
Přítomní občané: Ing. Mgr. anonymizováno, Ing. anonymizováno, anonymizováno,  anonymizováno
Ověřovatelé zápisu:    Petera Roman, Ing. Stupka Jaroslav 
Zapisovatel:                Tulisová Pavlína

Navržený   program:    
1. Zahájení
2. Volba ověřovatelů zápisu
3. Hospodaření obce a zpráva o činnosti
4. Informace z jednání Mikroregionu Novoměstsko
5. Rozpočtové opatření 6/2023
6. Rozpočtové provizorium na rok 2024
7. Schválení členů inventarizační komise
8. Schválení Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

na rok 2024
9. Schválení Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku ze psů
10. Schválení Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku z pobytu
11. Schválení předčasného splacení úvěru obce
12. Schválení ceny vodného a stočného pro rok 2024 – kalkulace
13. Schválení plánu financování a obnovy vodovodu nebo kanalizací pro roky 2024- 2033
14. Smlouva s TS Bystřice nad Pernštejnem – schválení dodatku
15. Schválení Smlouvy o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady tabákových výrobků 

s NEVAJGLUJ a.s.
16. Schválení Smlouvy o smlouvě budoucí – zřízení věcného břemene – stavba VN92 stavební úpravy o. 

Dlouhé – TS s EG.D, a.s.
17. Žádost o příspěvek na rok 2024– Český svaz včelařů, místní organizace Nové Město na Moravě, 

Centrum Zdravotně postižených, ČBCE Domov Pomněnka, Domácí hospic Vysočina
18. Schválení odměny neuvolněné starostce – změna vyhlášky
19. Kontejnerová (balená) čistírna odpadních vod – seznámení s nabídkou
20. Nabídka na workout a lanovou pyramidu od firmy MATY
21. Různé
22. Závěr

1) Zahájení 

Zasedání  Zastupitelstva  obce  Dlouhé  (dále  též  jako  „zastupitelstvo“)  bylo  zahájeno  v 18.00  hodin 
starostkou obce Jaroslavou Hlavatou, která  konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno. Informace podle 
§93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce (i elektronické) zveřejněna v souladu se zákonem po dobu 
nejméně           7 dní, a to od 7. 12. 2023 do 15. 12. 2023. Zastupitelé obdrželi pozvánku a materiály e-
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mailem,  všichni  přijetí  potvrdili.  Zastupitelstvo  je  usnášení  schopné,  přítomna  nadpoloviční  většina 
zastupitelů. Na úvod starostka požádala o minutu ticha k uctění památky zesnulého bývalého dlouholetého 
starosty anonymizováno. 
Starostka seznámila s programem jednání, který zastupitelé obdrželi a dotázala se, zda chce někdo program 
doplnit. Nikdo nepožádal o doplnění a navržený program byl schválen. Vedením dalšího průběhu schůze 
pověřila starostka místostarostku obce (dále jen předsedající). 
Návrh usnesení č. 07/23/01 – Zastupitelstvo obce schvaluje program dnešního jednání. 
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

2) Volba ov  ěř  ovatel  ů   zápisu  
Starostka navrhla za ověřovatele zápisu Romana Peteru a Ing. Jaroslava Stupku. 
Návrh  usnesení  č.  07/23/02  –  Zastupitelstvo  obce  určuje  za  ověřovatele  Romana  Peteru  a  Ing. 
Jaroslava Stupku. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

3) Hospodaření obce a zpráva o činnosti
Podrobný přehled hospodaření obce k 30.11.2023 byl promítnut projektorem a místostarostka podala bližší 
informace. Nikdo nevznesl dotaz k hospodaření. Dále místostarostka podala zprávu o činnosti od minulého 
jednání: 
- Ozvučovací a světelná technika – dotace z MAS Zubří země, v lednu bude možné znovu podat žádost, kde jsme byli jako první 

náhradníci, zastupitelé souhlasí – upravit velikost plátna podle stávajícího v budově pro muzikanty, doplnit o dataprojektor, 
případně i notebook….

- Prasklý přivaděč od starého vrtu – koncem listopadu zjištěn problém s čerpáním vody ze starého vrtu, nejdříve vyčištěna zpětná 
klapka, následně vyměněna. Problém stále, pozváni pracovníci VASky, zjištěno prasklé potrubí -bylo vyměněno cca 16 m 
potrubí, zanesené. Pan  anonymizováno s pracovníky VASky provedou vyčištění, vhodné udělat v oplocení u starého vrtu 
kalník. Souhlas.

- Zúčastnili jsme se jednání SMS ČR ve Zlíně 22.a 23. 11. 2023 – změny v rozpočtovém určení daní…
- Seminář ve Sněžném k domovním čistírnám odpadních vod, bude pozván projektant….
- 11. 11. 2023 Pokáceny lípy na hrázi
- Přišel ceník el.en. na rok 2024:

VO – 4 052,- Kč za MWh (doposud 1 268,- Kč)
Vodovod – 4 206,- Kč za MWh v VT, 3 805,- Kč za MWh v NT (dříve 1 834,- Kč VT, 1 163,- Kč v NT)
Hasička – stejně jako vodovod
KD – jako vodovod
OÚ – 4 039,- Kč za MWh (dříve 1622,- Kč)

- rozbil se sypač na štěrk - bude zakoupen za traktor – cena 15 500,- Kč, souhlas
- zastavěné území – místostarostka informovala, že od nového roku, resp. 1.7.2024 začne platit nový stavební zákon, nezná termín 
zastavěné území, obce jsou tlačeny do územního plánu …… Nyní je naše žádost o aktualizaci zastavěného území obce předaná dle  
informací pracovník územního odboru stavebního úřadu na Krajský úřad. Místostarostka informovala, že se na dokončení aktualizace  
průběžně informuje na stavebním úřadě již od srpna, ale posun žádný.
Usnesení č. 07/23/03 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí hospodaření obce a zprávu o činnosti.  

4) Informace z     jednání Mikroregionu Novoměstsko   
Místostarostka podala informace z členské schůze Mikroregionu Novoměstsko dne 12.12.2023. Mimo jiné se jednalo:
- údržba lyžařských tratí, dopravní omezení v době MS v Biatlonu, plánované dotace z MAS Zubří země, změna zákona 
o obcích od 1.1.2024 (létající  úředník, zvýšení limitů pro poskytování  darů z 20 tis.  Kč na 100 tis.  Kč),  uzavření 
veřejnoprávních smluv na agendu přestupků, informace zástupce Fin Servisu ohledně společného nákupu energií (naše 
obec není zapojena, připojit by se dalo asi od roku 2027 – po informování, jak systém funguje, tak zatím zastupitelé  
nemají  zájem o zapojení).  Byl schválen rozpočet  na rok 2024, plán inventur.  Dále informace o jednání s leteckou 
základnou v Čáslavi ohledně hlášení nízkých přeletů (dotýká se hlavně Tří Studní, Zubří).  Kraj Vysočina vysoutěžil 
pro zajištění dopravní obslužnosti od ledna 2025 – 2035 firmu ZDAR, a.s.
Usnesení  č.  07/23/04  –  Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  informace  z jednání  Mikroregionu 
Novoměstsko ze dne 12.12.2023.

5) Rozpočtové opatření 6/2023 
Místostarostka seznámila s návrhem rozpočtového opatření č. 6/2023. Schváleno bez připomínek.    
Návrh usnesení č. 07/23/04 – Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2023.
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

6) Rozpočtové provizorium na rok 2024
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Předsedající  seznámila  s návrhem  rozpočtového  provizoria  na  rok  2024,  do  doby,  než  bude  schválen 
rozpočet obce (předpokládá se v únoru 2024). Ze zdravotních a časových důvodů místostarostky nemohlo 
dojít k přípravě a schválení na konci roku. Schváleno všemi přítomnými bez připomínek.   
Návrh usnesení  č.  07/23/06 – Zastupitelstvo obce  schvaluje  Pravidla rozpočtového provizoria obce 
Dlouhé na rok 2024 v předloženém znění.   
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel - schváleno

7) Schválení členů inventarizační komise
Předsedající navrhla členy inventarizační komise pro inventarizaci majetku obce za rok 2023 a to ve složení 
Musilová Ludmila (předseda), Hlavatá Jaroslava (starostka), Petera Roman (člen), Hubl Jiří (člen), Tulisová 
Pavlína (místostarostka a účetní). Dohodnuto, že komise může pracovat ve tříčlenném složení na dílčích  
inventurách. Schváleno. 
Návrh usnesení  č.  07/23/07  -  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  členy inventarizační  komise  ve  složení 
Musilová  Ludmila,  Hlavatá  Jaroslava,  Petera  Roman,  Hubl  Jiří,  Tulisová  Pavlína.  Na  dílčích 
inventurách může komise pracovat v tříčlenném složení. 
Hlasování:  9  pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

8) Schválení Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za obecní systém odpadového   hospodářství   
na rok 2024
Předsedající předložila ke schválení připravenou Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní 
systém  odpadového  hospodářství  na  rok  2024.  Znění  vyhlášky  i  statistiku  nákladů  na  odpadového 
hospodářství  obdrželi  zastupitelé  s pozvánkou.  Ke  změně  vyhlášky  dochází  z důvodu  změny  zákona  o 
místních poplatcích, kde došlo k formálním změnám a úpravám, proto je nutné schválení v novém znění. 
Návrh výše poplatku ponechat na 550,- Kč (zvyšovali jsme loni). Nově navrhujeme do čl. 6, odst. 2 dát 
osvobození pro děti narozené v daném roce, aby se nemusel poplatek dopočítávat za část roku. Zastupitelé 
souhlasí. Schváleno
Návrh usnesení  č.  07/23/08  –  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Obecně  závaznou vyhlášku o  místním 
poplatku  za  obecní  systém  odpadového  hospodářství  na  rok  2024.  Výše  poplatku  550,-  Kč  na 
poplatníka.   
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

9) Schválení Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku ze psů
Důvody ke schválení  obdobné jako v bodě 8).  Návrh ponechat  výši  na  stávajících částkách.  Zastupitelé 
jednohlasně souhlasí. 
Návrh usnesení  č.  07/23/09  –  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Obecně  závaznou vyhlášku o  místním 
poplatku ze psů. Za prvního psa 80,- Kč, za druhého a dalšího 100,- Kč.    
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

10) Schválení Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku z     pobytu  
Důvody ke schválení  obdobné jako v bodě 8).  Návrh ponechat  výši  na  stávajících částkách.  Zastupitelé 
jednohlasně souhlasí. 
Návrh usnesení  č.  07/23/10  –  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Obecně  závaznou vyhlášku o  místním 
poplatku z pobytu. Poplatek 10,- Kč za poplatníka.
Hlasování: 8  pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

11) Schválení předčasného splacení úvěru obce
Předsedající navrhla schválení předčasného doplacení úvěru, který byl čerpán v roce 2014 na stavbu rybníka 
na  Podvesnicích  a  na  víceúčelové  hřiště.  Úvěr  je  splatný  v 7/2024  a  k 31.12.2023  zbývá  k doplacení 
226 792,-  Kč.  Mimořádné  splacení  je  bez  sankcí,  nic  navíc  se  platit  nebude.  Snížení  administrativy.  
Zastupitelé jednohlasně souhlasí.
Návrh usnesení č. 07/23/11 – Zastupitelstvo obce schvaluje předčasné splacení úvěru č.  k 29.12.2023 
ve výši jistiny 226 792,- Kč + dopočtené úroky a poplatek. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

12) Schválení ceny vodného a stočného pro rok 2024 – kalkulace
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Zastupitelé obdrželi s materiály kalkulaci vodného a stočného pro rok 2024. Předsedající informovala, že od 
příštího roku dochází ke zvýšení odvodu DPH z 10 % na 12 %. Po krátké diskusi zastupitelé jednohlasně 
odsouhlasili ponechat pro příští rok částku pro vodné a stočné na stávajících částkách. 
Návrh usnesení č. 07/23/12 -  Zastupitelstvo obce schvaluje ceník vodného a stočného pro rok 2024 – 
vodné  30,-  Kč/m3  +  220,-  Kč  na  odběrné  místo  (vodoměr),  stočné  paušální  roční  poplatek  na 
nemovitost připojenou na jednotnou kanalizaci 110,- Kč. Ceny jsou včetně DPH 12 %.  
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

13) Schválení plánu financování a obnovy vodovodu nebo kanalizací pro roky 2024 - 2033
Vzhledem k zařazení do majetku v roce 2023 přivaděče nového vrtu a filtru na mangan a železo, došlo také 
ke změně ve výpočtech v plánu financování a obnovy vodovodu nebo kanalizace, který se zpracovává na 10 
let a který zpracoval anonymizováno. Zastupitelé jednohlasně schválili. 
Návrh usnesení č. 07/23/13 - Zastupitelstvo obce schvaluje Plán financování a obnovy vodovodu nebo 
kanalizací pro roky 2024 – 2033.
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

14) Smlouva s     TS Bystřice nad Pernštejnem – schválení dodatku  
Dle informací Technických služeb dojde k navýšení v průměru o 8 %. Návrh smlouvy obdrželi zastupitelé 
s materiály. Proběhla krátká diskuse např. kolem četnosti svozů – některé obce upravovali, že i přes zimu 
vývoz popelnice 1x za dva týdny. Shoda, že tato změna by se musela prodiskutovat s občany. Zastupitelé 
dodatek schvalují, četnost ponechat jak je nastaveno, vyhovující. 
Návrh usnesení  č.  07/23/14  -  Zastupitelstvo obce schvaluje  uzavření  Přílohy č.  15 Smlouvy o  dílo 
č. 10/2010.   
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

15) Schválení Smlouvy o úhradě nákladů na úklid a nakládání s     odpady tabákových výrobků   
s     NEVAJGLUJ a.s.  
Materiály i návrh smlouvy včetně dotazníku obdrželi zastupitelé s materiály. Jedná se o příspěvek na úklid 
smetků. Částka 4,- Kč na občana. Zastupitelé stejně jako předsedající se shodli na tom, že by bylo vhodnější, 
kdyby  vše  bylo  pod  jedním  kolektivním  správcem  EKO-KOM.  Velký  přínos  pro  obec  to  nemá,  více 
administrativy než výnosů. Zatím navrhnuto nechválit a počkat, až bude více informací. 
Návrh usnesení č. 07/23/15 - Zastupitelstvo obce neschvaluje uzavření Smlouvy o úhradě nákladů na 
úklid  a  nakládání  s odpady  tabákových výrobků s NEVAJGLUJ a.s.  Počká se  do roku 2024,  zda 
budou bližší informace.   
Hlasování:   8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

16) Schválení Smlouvy o smlouvě budoucí – zřízení věcného břemene – stavba VN92 stavební úpravy 
o. Dlouhé – TS s     EG.D, a.s.  
Návrh smlouvy obdrželi zastupitelé s materiály. Zastupitelům předložen výkres se zákresem návrhu trasy. 
Jiří Hubl upozornil, že by bylo vhodnější vést el. en po druhé straně komunikace v takové vzdálenosti, aby se 
mezi vedení el.en. a obecní vodovod mohl umístit v budoucnu ještě kanalizace. Diskutováno o výši za věcné 
břemeno, zda ponechat navrženou částku nebo po vybudování nechat ocenit znaleckým posudkem. Nevíme, 
zda by vyšla částka vyšší. Souhlas zastupitelů. Znovu upozornit projektanta na umístění v komunikaci, aby 
nedošlo k problému, až by se budovala kanalizace. Tu bude potřeba také umístit do komunikace….
Návrh usnesení č.  07/23/16 -  Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí – 
zřízení věcného břemene – stavba VN 92 stavební úpravy o. Dlouhé – TS s EG.D. a.s. dle předloženého 
návrhu. Do podmínky dát umístit co nejdál od vodovodu, tak aby mohla být v komunikaci kanalizace.
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

17) Žádost o příspěvek na rok 2024 – Český svaz včelařů, místní organizace Nové Město na Moravě, 
Centrum Zdravotně postižených, ČBCE Domov Pomněnka, Domácí hospic Vysočina
Předsedající informovala o zaslaných žádostech o finanční podporu. V době po vyvěšení pozvánky zaslalo 
žádost i Centrum Zdislava (žádost promítnuta projektorem). Předsedající navrhla pro příští rok přehodnotit  
některé dary a navýšit u některých částky. Dataprojektorem promítnuta tabulka s poskytnutými dary v roce 
2023 a na základě toho byly pro rok 2024 schváleny částky uvedené v usnesení a které budou zapracovány 
do rozpočtu obce.
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Návrh usnesení  č.  07/23/17  -  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  finanční  dary a  jejich  zapracování  do 
návrhu rozpočtu pro tyto organizace – Český svaz včelařů, místní organizace Nové Město na Moravě 
2 500,- Kč, Domácí hospic Vysočina 5 000,- Kč, Centrum Zdislava 22 000,- Kč, Centrum zdravotně 
postižených 1 000,-  Kč, Diakonie Broumov 1 500,-  Kč, Babybox 1 000,-  Kč. Pro Domov Pomněnka 
5 000,- Kč.
Hlasování:   8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

18) Schválení odměny neuvolněné starostce – změna vyhlášky
Od  1.1.2024  dochází  ke  změně  ke  změně  v oblasti  odměňování  členů  zastupitelstev,  nově  se  bude 
každoročně  výše  odměn odvíjet  od  průměrné  mzdy v národním hospodářství.  U  uvolněných zastupitelů 
dojde ke změně výše automaticky, nemusí se schvalovat, u neuvolněných ano. Tabulku a metodiku obdrželi  
zastupitelé s materiály i s uvedením částek před a po novele. U neuvolněného starosty je zachován princip 
minimálně       30 % částky uvolněného, to je minimálně částka 15 350,- Kč od 1.1.2024. Předsedající 
navrhuje zaokrouhlit na celé tisíce nahoru nebo i více. Po krátké diskusi hlasováno o částce 17 000,- Kč, 
která byla schválena.
Návrh  usnesení  č.  07/23/18  -  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  od  1.1.2024  odměnu  pro  neuvolněnou 
starostku ve výši 17 000,- Kč. 
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 1 se zdržel – schváleno.

19) Kontejnerová (balená) čistírna odpadních vod – seznámení s     nabídkou  
Předsedající seznámila zastupitele s dalším možným řešením ohledně čištění odpadních vod. Po účasti na 
semináři k domovním čističkám ve Sněžném kontaktoval místostarostku pan anonymizováno s firmy MITIS-
EKO  ohledně  odkanalizování.  Předtím  proběhla  schůzka,  kde  byla  představena  kontejnerová  (balená) 
čistírna odpadních vod (schéma obdrželi zastupitelé s materiály). Proběhla diskuse, jaká varianta by byla pro 
obec  vhodnější.  Je  těžké  se  rozhodnout,  vše  je  ekonomicky  náročné.  Zastupitelé  pozváni  na  schůzku 
s projektantem 9.1.2024 v 16 hod.
Usnesení č. 07/23/19 -  Zastupitelstvo obce bere na vědomí informace ke kontejnerové balené čistírně 
odpadních vod a bere na vědomí schůzku s projektantem 9. 1. 2024 v 16 hod na OÚ. Zastupitelé jsou 
zváni.   

20) Nabídka na workout a lanovou pyramidu od firmy MATY
Vizualizace promítnuty.  Navrhnuto zkusit  workout  posunout  ještě  více  ke gabionové zdi,  aby ochranný 
prostor nezasahoval moc do travnaté plochy – gumu litou vzadu až ke gabionu, aby nezůstal pás trávy. Jinak 
tvar a prvky na workoutu se zastupitelům líbili. Nechat udělat vizualizaci gumy pouze kolem workoutu.
Návrh  usnesení  č.  07/23/20  -  Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  cenovou  nabídku  a  vizualizaci 
workoutového hřiště od firmy MATY. Bude požádáno o úpravu. 
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

21) Různé 
-  Roman Petera  navrhl  schválit  starostce  s místostarostkou odměnu  za  odvedenou  práci.  Místostarostka 
informovala,  že  bohužel  na  této  schůzi  to  nejde,  protože  musí  být  tento  bod  zveřejněn  v programu na 
pozvánce, která je zveřejněna na úřední desce. Od příštího roku, po novele zákona o obcích už tato možnost  
(navrhnout přímo na jednání zastupitelstva) to možné bude. Odsouhlaseno zařadit schválení odměn na příští 
zastupitelstvo.
- Předsedající informovala, že v obecní hospodě došlo po připomínkách ke změně piva, aspoň přes zimu, 
uvidíme, jak se ujme.

22) Závěr
Předsedající poděkovala všem za účast a ukončila jednání ve 20:15 hod.

Zápis byl vyhotoven dne: 20. 12. 2023

Zapsal: Tulisová Pavlína    ….………………….…………

Ověřovatelé zápisu:       Roman Petera ……………………….………..
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      Ing. Jaroslav Stupka    ……………………………..….

Hlavatá Jaroslava, starostka obce………………………….
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